
Finančně si stoprocentně nepolepším. Ale ani
si dramaticky nepohorším, říká budoucí děkan
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Po sedmi letech bude mít Lékařská fakulta Univerzity Karlovy v Hradci nového děkana. K funkci má nejblíže Miroslav
Červinka, kterého za kandidáta zvolil akademický senát. Nahradí Vladimíra Paličku?

Hradec Králové – Volbu ještě musí potvrdit rektor univerzity. Oba muži však už dnes téměř s jistotou tvrdí, že v září k
výměně dojde. Pozvali jsme je proto k lehce neformálnímu rozhovoru.

* Co říkáte kandidátovi?

Palička: Všichni tři uchazeči by určitě byli výbornými děkany, ale jsem rád, že vyhrál právě profesor Červinka. Má
obrovské zkušenosti a je proděkanem pro vědu, což je jednou ze stežejních oblastí.

* Přál jste si, aby to byl on?

Palička: Přál jsem si, aby to byl člověk, který dobře povede fakultu. Ajsem o tom hluboce přesvědčen.

* Čekal jste, že to tak dopadne?

Červinka: Nečekal jsem, že to bude v prvním kole hlasování. Mileměto překvapilo a považuji to za silný mandát. Asi
nebývá zvykem, aby kandidát získal dvě třetiny hlasů už ve druhém kole.
Palička: Už před čtyřmi lety jsme kandidovali proti sobě a ten výsledek byl velmi těsný. Zvítězil jsem o jeden hlas.

* Už tehdy jste byl tedy jeden z horkých favoritů.

Červinka: Nebyl jsem tak horký, vyhrál Vladimír.

* Sázeli jste se, kdo zvítězí?

Červinka: Určitě ne.
Palička: To je vážná věc.

* Těšíte se do důchodu?

Palička: Zatím s důchodem nepočítám. Mám úvazek i v nemocnici, kde vedu velké pracoviště. Doufám, že se vrátím
k odborné vědecké práci.

* Najdete si čas i na koníčky?

Palička: Rád bych. Mámrád vážnou hudbu a četbu. Doma se mi hromadí knihy, na které nebyl čas.

* Co tomu říká vaše rodina?

Červinka: Převládá pocit, že je to dobře a že je to šance, kterou snad nepromarním.
Ale přiznám se, že už jsem měl po dvaceti letech ve funkci proděkana podobné myšlenky s tím, že si dodělám některé
věci v oboru. Nad kandidaturou jsem dlouho uvažoval.
Palička: Však jsem jeho manželku varoval, že ani ona to nebude mít lehké. Bude méně doma a také pro ni to bude
mnohdy společensky zavazující. Vímto ze zkušeností vlastní ženy.

* Jak se vám usínalo v posledních dnech?
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Červinka: Před volbou jsem nervózní nebyl. Je pravda, že dnes jsem usínal hůř než den před volbou. Začal jsem si říkat,
jak se rozdělí práce a tak. Budu rád, když zůstane velká část kolegia pohromadě.

* Takže čistku nechystáte?

Červinka: Za dvacet let tady na škole žádná nebyla a já to nehodlám měnit.

* Myslíte, že bude profesor Červinka dobrý děkan?

Palička: Já si to nemyslím, já to vím. Povede školu dobrým směrem. Otom jsem hluboce přesvědčen.

* Jaký je děkan Palička šéf?

Červinka: Přísný, ale spravedlivý. Za ta léta jsem nezaznamenal žádné třecí plochy.

* Vedl jste školu sedm let. Snesete roli podřízeného?

Palička: Bez problémů. Bude to změna. Ale já jsem nikdy neměl problém akceptovat šéfa, pokud jsem si ho vážil.

* Měl jste někdy opačného šéfa?

Palička: Měl. V70. a 80. letech. Se vším se zpovídal u okresního výboru.

* Jak jste to řešil?

Palička: Šel jsem pryč.

* Až povýšíte, máte chuť něco děkanovi vrátit?

Červinka: Dlužím mu dost, ale v dobrém slova smyslu.

* Co byste svému nástupci poradil?

Palička:Naděkanovi často leží tíha rozhodnutí. Děkan může hodně, ale také na sebe bere velkou odpovědnost.

* Co vy, házel jste si mincí?

Palička: Rozhodoval jsem se podle toho, co jsem myslel, že je nejsprávnější. Vždy to ale musí být ve prospěch fakulty
a především čestné.

* Budete se tím řídit?

Červinka: Lépe bych to určitě neřekl.

* Už si v hlavě tvoříte tým lidí kolem sebe?

Červinka: Před volbou jsem nikoho nekontaktoval. Je to věc, kteráměčeká v nejbližších dnech.

* Bojíte se o práci?

Palička: Nebojím se o práci. Červinka: Já to potvrzuji, neboj se o svoji práci.

* O kolik peněz půjdete dolů?

Palička: Pokud se vrátím do nemocnice v plném rozsahu, tak si polepším. Zdravotnictví je v tomto státě placeno hanebně
a školy ještě hůř.

* Vy si také polepšíte?

Červinka: To si nejsem jistý. Spíš si myslím, že si dramaticky nepohorším. Ono to ale není o penězích.

* Nebude vám tenhle život chybět?

Červinka: Zvládnul jsem, když děti vylétly z hnízda, a tohle zvládnu také. Ale budu mít problém obsadit moje místo
vhodným člověkem.
Palička: Asi mi to bude chybět. I když je to vyčerpávající.
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* Troufáte si na funkci proděkana pro vědu?

Palička: Nevím, jestli bych měl čas, sílu a dostatek jiskry, abych to dělal lépe než kolega.

Další foto a plány profesora Červinky na webu: hradecky.denik.cz/dekan

***

Vladimír Palička Prof. MUDr. Vladimír Palička, CSc., dr. h. c. se narodil 5. července 1946 v Prostějově. Stav: ženatý
Vzdělání: Lékařská fakulta Univerzity Palackého v Olomouci, Habilitace z vnitřního lékařství, Profesor vnitřního lékařství,
čestný doktorát Profesní život: Lékař - klinický biochemik a endokrinolog, zaměřen na klinickou biochemii, metabolismus
a výživu, osteologii. Přednosta Ústavu klinické biochemie a diagnostiky a vedoucí Osteocentra. Od roku 2003 děkan
lékařské fakulty.

Miroslav Červinka Prof. MUDr. RNDr. Miroslav Červinka, CSc. se narodil 24. 5. 1950 v Brně. Stav: ženatý, dvě děti
a vnoučata Vzdělání: Přírodovědecká fakulta Univerzity Karlovy, Lékařská fakulta Univerzity Karlovy Hradec Králové,
kandidát věd v oboru fyziologie živočichů, profesor v oboru histologie a embryologie. Profesní život: na lékařské fakultě
v Hradci působí od roku 1975. Od roku 1990 jako vedoucí Ústavu lékařské biologie a genetiky.


